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 و » هواداران «، استراماچونی را بازگرداندند؛ 
آیا فوتبال ، تنها یک
»ورزش« است؟

5

 »دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

»ترکیه ای سازی« 
شبکه نمایش خانگی!

تولید این حجم از خزعبلات
در این مدت کوتاه بی سابقه است!

»روحانی«:

همهمیدانندتحریمهابهجایینمیرسد

در بازدید اعضای شورای شهر کرج
مطرح  شد؛

پیگیریجدیساماندهی
تپهمرادآبدردستورکار
4

در فرانسه؛

»گوگل« 166 میلیون دلار 
جریمه شد!
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طرح تکثیر یوزپلنگ آسیایی 
دنبال می شود
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اول دی،
روز میلاد خورشید خجسته باد

»دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر کشور« 
تاکید کرد:

1/6میلیوننفرمصرف
کنندهتفننیموادمخدر!

»مازندران« ، پاک تر از 
سایر استان ها
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خبری

رئیس قوه قضائیه: 

هیچمشکلحلنشدنیدرکشوروجودندارد

رئیس جمهوری از ارائه پیشنهادات جدید ایران 
و ژاپن برای شکستن تحریم ها در مذاکرات خود 
با آبه شینزو نخست وزیر ژاپن خبر داد و گفت: 
این  در  را  رایزنی های خود  کشور  دو  قرار شد 

زمینه ادامه دهند.

روز  روحانی عصر  والمسلمین حسن  حجت الاسلام  
گذشته پس از بازگشت از سفر ۵ روزه به کشور مالزی 
و ژاپن در شرق آسیا در بدو ورود به تهران در فرودگاه 
بین المللی مهرآباد درباره دستاوردهای این سفر گفت: 
اجلاس مالزی و کوآلالامپور شیوه نوینی برای اجتماع 
مسلمانان، متفکران اسلامی و سران کشورهای اسلامی 
بود و متفکران اسلامی از هشتاد کشور  و دو هزار 
مهمان برای حضور در این اجلاس دعوت شده بودند.

رئیس جمهوری  ادامه داد: سران ایران، ترکیه و قطر 
در این اجلاس مهمان بودند و ماهاتیر محمد نخست 

وزیر مالزی نیز در آن حضور پیدا کرد.
چگونگی  مالزی  اجلاس  بحث  اینکه  بیان  با  وی 
دستیابی به توسعه در جهان اسلام بود، اظهار داشت: 
علاوه بر آن اجلاس، جلسه مهمی با حضور سران چهار 
کشور ایران، ترکیه، قطر و مالزی برگزار شد و نتایج 
خوبی برای همکاری چهار کشور به دست آمد. البته 
قرار شد  از دیگر کشورها برای توسعه و همکاری به 
ویژه در زمینه فناوری های نو و همکاری های صنعتی 

دعوت شود.

ماهاتیر محمد علاقه مند است از ایران
بازدید کند

روحانی با بیان اینکه رابطه با مالزی برای ایران اهمیت 
دارد، تصریح کرد: خوشبختانه از ابتدای دولت یازدهم 
روابط دو کشور نسبت به قبل گرم تر و صمیمانه تر 
این  محمد،  ماهاتیر  آمدن  کار  روی  از  بعد  و  شد 
روابط صمیمی تر شد. در این مدت کوتاه سه تا چهار 
گفت وگو و بحث داشتیم. درخصوص روابط دوجانبه 
تصمیمات خوبی گرفتیم و قرار شد نشست کمیسیون 

مشترک دو کشور برگزار شود.
وی افزود: ماهاتیر محمد علاقه مند است به زودی از 
بازدیدی داشته باشد و تصمیمات خوبی در  تهران 
زمینه همکاری های صنعتی اتخاذ شد ضمن اینکه در 
زمینه اقتصادی، مالی و بانکی هم بحث های خوبی شد.
آبه  با  به دیدارهای  خود  اشاره  با  رئیس جمهوری 
شینزو نخست وزیر ژاپن گفت: امسال سه دیدار مهم با 
هم داشتیم. این دیدارها هم در رابطه با روابط دوجانبه 
و روابط سیاسی و اقتصادی که بین دو کشور وجود 

دارد و هم روابط فرهنگی بحث شد.
روحانی گفت: شبی که مهمان آقای آبه بودیم که 
جلسه ای هم ایرانی ها به مناسبت شب یلدا با عده ای 
از ژاپنی ها داشتند و خود آن ها هم در مراسم شام به 
این مراسم یلدا احترام کردند و میوه هایی را در سفره 

خودشان تزیین کرده بودند.
روحانی با بیان این که از لحاظ فرهنگی اشتراکات 
خوبی بین دو کشور وجود دارد، گفت: در عید نوروز 
و روز طبیعت هم اشتراکاتی بین ایران و ژاپن وجود 

دارد. ریشه های فرهنگی مشترکی در آسیا و در شرق 
جهان موجود است. در دیدارهایی که داشتیم به غیر از 
روابط دوجانبه، جلسه ای با شرکت های ژاپنی داشتیم. 
شرکت هایی که در ایران فعالیت می کردند و هنوز 
هم دفترشان در تهران هست و فعال هستند و روابط 

اقتصادی را هنوز در شرایط تحریم حفظ کردند.

همه می دانند تحریم ها به جایی  نمی رسد
وی با بیان اینکه در بین این شرکت ها، شرکت هایی 
بودند که ۷۰، ۶۰، ۵۰ سال در ایران سابقه کار دارند، 
رابطه  که  داشتند  تاکید  شرکت ها  این  همه  افزود: 
اقتصادی خود با ایران را ادامه بدهند.  برخی از موارد و 
مشکلاتی که داشتند مورد توجه و بررسی قرار گرفت.
روحانی با بیان اینکه در دیدار با نخست وزیر ژاپن 
غیر از روابط دوجانبه، دو مساله دیگر مورد بحث قرار 
گرفت، اضافه کرد: راجع به مساله تحریم برخی از 
کشورها حساس تر از کشورهای دیگر هستند و البته 
غیر از یکی دو کشور همه مخالف تحریم هستند و همه 
هم می دانند این تحریم خلاف مقررات بین المللی 
است و این تحریم ها به جایی نمی رسد و  آمریکایی ها 
ناچارند از راه غلطی که رفتند، برگردند و این مورد 

اتفاق همه کشورهاست.
رئیس جمهوری افزود: تحریم چیزی است که به ضرر 
همه کشورهاست و تنها به ضرر ایران نیست. تصمیم 
باخت- باختی است که  آمریکا به غلط تصمیم گرفته 
و محاسبات غلطی داشته است. ژاپنی ها، اروپایی ها و 
دیگران فعالند که تحریم را بشکنند و پیشنهادات و راه 
حل هایی دارند. ما هم در این زمینه باهم رایزنی داریم.
روحانی گفت: معتقدیم شکستن تحریم و از بین بردن 
توطئه آمریکا در تحریم ایران یک کار ضروری، ملی 

و انقلابی هست که وظیفه همه ما است. ما با همه 
کشورها در این زمینه رایزنی داریم، این رایزنی ها با 

برخی از کشورهای اروپایی و ژاپن بیشتر هست.
وی با اشاره به جلسه و دیدار خود با آبه شینزو نخست 
وزیر ژاپن هم گفت: ما دیشب یک ساعت و نیم جلسه 
خصوصی، و یک ساعت جلسه عمومی داشتیم و در 
شام کاری هم بیش از یک ساعت بحث کردیم. بسیار 

مفصل داشتیم و چهار ساعت با هم مذاکره کردیم.
رئیس جمهوری اضافه کرد: ژاپنی ها در زمینه شکستن 
تحریم هم یک پیشنهاد جدیدی داشتند و هم ما یک 
پیشنهاد جدیدی داشتیم باهم بحث کردیم و بنا شد 

رایزنی های دو کشور را در این زمینه ادامه بدهیم.

مذاکرات خوبی در زمینه امنیت انرژی داشتیم
روحانی اظهارداشت: موضوع دیگری که برای ژاپنی ها 
و البته برای همه کشورهای بزرگ آسیا و اروپا اهمیت 
در  کشتیرانی  امنیت  و  انرژی  امنیت  مسئله  دارد، 
منطقه است. به هر حال انرژی این کشورها و نیازشان 
وابسته به این منطقه و امنیت آن است و مذاکرات 

خوبی در این زمینه داشتیم.
وی اضافه کرد: ژاپن از طرح ایران یعنی طرح صلح 
آنجا هم  هرمز و طرح HOPE حمایت می کند و 
به صراحت اعلام کردند که ما از این طرح حمایت 
می کنیم. دوم اینکه ژاپن اعلام کرده در برنامه ریزی که 
آمریکایی ها برای امنیت منطقه دارد شرکت نخواهند 

کرد که هر دو موضوع مورد استقبال ما هست.
رئیس جمهوری گفت: ژاپن می خواهد یک کشتی 
تجسسی در منطقه بیاورد که در منطقه خلیح فارس و 
هرمز نیست بلکه در منطقه باب المندب و دریای عمان 

است  آن را برای ما تشریح کرد و توضیح داد.

روحانی با بیان اینکه ما به ژاپنی ها گفتیم که نظر 
ما نسبت به امنیت منطقه ثابت است، تصریح کرد: 
معتقدیم امنیت منطقه باید توسط کشورهای منطقه 
تامین شود. بر همین مبنا هم طرح صلح هرمز را ارائه 
امنیت  اما در عین حال خوب می دانیم که  کردیم 

منطقه برای همه کشورها از جمله ژاپن اهمیت دارد.
وی با بیان اینکه در رابطه با منطقه مباحث بسیار 
خوبی داشتیم، افزود: ژاپنی ها اعلام کردند می خواهند 
در چابهار می خواهند سرمایه گذاری کنند. آقای آبه 
اعلام کرد چابهار برای ما بسیار مهم است. مسئله 
ترانزیت جنوب به شمال که از چابهار می آید تا به 
دریای خزر و از آن طرف، ترکمنستان و اینچه برون 
و در آینده به آستارا می رسد، برایشان بسیار مهم است.

ژاپن سابقه تحریم شکنی دارد
روحانی اشاره به روابط دوستانه ایران و ژاپن که ۹۰ 
سال با یکدیگر روابط سیاسی دارند، ابراز داشت: در 
زمان دولت مصدق که انگلیسی ها نفت ایران را تحریم 
کردند، اولین کشوری که این تحریم را شکست، ژاپن 
بود. بنابراین آن ها سابقه تحریم شکنی در تاریخ ایران 

را هم دارند.
وی اضافه کرد: توقع این است همه کشورهای دوست 
ما، با روابط نزدیک تری که با ایران برقرار می کنند، 
بتوانیم هم امنیت منطقه  را حفظ کنیم و هم به تعبیر 
خودشان که برجام بسیار اهمیت دارد، برجام را حفظ 

کنیم و برای منافع ملت های منطقه تلاش کنیم.
روحانی در پایان گفت: امیدوارم که مردم امشب، شب 
یلدای بسیار خوبی داشته باشند و خانواده ها در کنار 
هم برای استحکام بیشتر رابطه شان تلاش کنند و 

موفق باشند.

خبر اول
»روحانی«:

همهمیدانندتحریمهابهجایینمیرسد
پیشنهاد جدیدِ »ایران« و »ژاپن« برای شکستنِ تحریم ها
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3 اجتماعی

رئیس قوه قضائیه: 

همت هیچمشکلحلنشدنیدرکشوروجودندارد به  البرز  استان  دارویی  فساد  شبکه  اعضای  از  تعدادی 
)ع(   مجتبی  حسن  امام  سپاه  اطلاعات  سازمان  گمنام  پاسداران 

استان دستگیر شدند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سپاه امام حسن 
مجتبی )ع( استان البرز، تعدادی از مدیران سابق غذا و داروی دانشگاه 
علوم پزشکی البرز، با اتهامات متعدد دارویی و درمانی، ساعتی پیش 

توسط پاسداران گمنام سازمان اطلاعات سپاه این استان  بازداشت شدند.
این اقدام به دنبال پیگیری و برخورد با تخلفات گسترده و شبکه ای در 

حوزه دارو و درمان در دانشگاه علوم پزشکی البرز انجام شد.

شوراهای  و  روستایی  امور  کل  اداره  سرپرست 
استانداری البرز گفت: بیش از ۲۴0 میلیارد تومان 
استان  این  روستاهای  در  اشتغال  متقاضیان  به 

پرداخت شد.

حسین بابایی شامگاه شنبه درنشستی خبری افزود: 
این تسهیلات برای رونق تولید و ایجاد اشتغال با سود 

کم در اختیار روستائیان استان قرار گرفته است.
وی گفت: شناسایی ظرفیت ها و مزیت های رقابتی، راه 
اندازی کسب و کارهای جدید، تولید محصول و توسعه 

خدمات بازاریابی از جمله اقداماتی است که لازم است 
برای توسعه اشتغال روستایی انجام شود.

وی تاکید کرد: روستاها بهترین مراکز تولید موادغذایی 
و تامین امنیت کشاورزی محسوب می شوند و در کنار 
ظرفیت های ایجاد شده در بخش خدمات زیربنایی و 
روبنایی برای اجرای طرح های اشتغال اقدامات  موثری 

صورت گرفته است.
سرپرست اداره کل امور روستایی با اشاره به اینکه 
از عوامل اصلی  اشتغال یکی  بیکاری و عدم وجود 
تاکید کرد:  مهاجرت روستاییان  به شمار می رود 

افزایش مهاجرت معکوس به روستاها تنها در سایه 
توسعه اقتصادی صورت می گیرد.

وی خاطرنشان کرد: ایجاد زیر ساخت های لازم از 
جمله گاز رسانی و ساماندهی به راه های روستایی در 
دستور کار قرار گرفته و تا دوسال آینده تمام روستاهای 

البرز از نعمت گاز برخوردار می شوند.
بابایی گفت : از مجموع یک هزار و ۷۲ کیلومتر راه 
روستایی استان، بیش از ۷۹۰ کیلومتر. آسفالت کشی 
شده اند و بهسازی مابقی راه های روستایی توسط اداره 

کل راهداری اجرایی می شود.

با  کشور  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد  دبیرکل 
اعلام این که بیش از چهار میلیون نفر در کشور 
موادمخدر مصرف می کنند، گفت که بر اساس آمار 
مصرف یک میلیون و ۶00 هزار نفر از این افراد به 

صورت تفننی است.

سردار اسکندر مومنی روز گذشته در دیدار با نماینده 
ولی فقیه در مازندران تعداد معتادان کشور را هم حدود 

۲ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر اعلام کرد.
به  رو  موادمخدر  مصرف  روند  که  این  اعلام  با  وی 
افزایش است، توضیح داد: بررسی آماری نشان می دهد 
که روند مصرف موادمخدر از دهه ۶۰ به بعد سالانه 

حدود پنج درصد افزایش داشته است.
بین  در  مخدر  مواد  مصرف  شیوع  مومنی  سردار 
جمعیت ۱۶ تا ۶۵ سال کشور را ۵.۴ درصد اعلام 
: شیوع مصرف مواد مخدر در  کرد و اظهار داشت 
بین جمعیت دانش آموزی کشور حدود ۲.۱ درصد 

و دانشجویان نیز ۴.۷ درصد است.

»مازندران«، پاک تر از سایر استان ها
دبیرکل ستاد مبارزه  با موادمخدر وضعیت مازندران 
را در زمینه مصرف موادمخدر بر خلاف شایعات و 
گمانه زنی ها پاکتر از سایر استان ها توصیف کرد 
و گفت: بر اساس آمار شیوع مصرف مواد مخدر در 
استان مازندران در میان جمعیت ۱۶ تا ۶۵ سال و 
جمعیت دانش آموزی تا ۵۰ درصد کمتر از میانگین 

کشوری است.
وی افزود: شیوع مصرف مواد مخدر در بین دانشجویان 
مازندرانی هم حدود ۴.۴ درصد و کمتر از میانگین 

کشوری است.
دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر کشور از کشف حدود 
۷۰۰ تن مواد مخدر در سال جاری تاکنون خبر داد و 
گفت که این میزان نسبت به سال گذشته حدود ۱۴ 

درصد افزایش دارد.
وی با اعلام این که ۷۰ درصد از کشفیات مواد مخدر 
سال جاری از باندهای بزرگ قاچاق این مواد افیونی 
بوده است، افزود: حدود ۴۰ تن از موادمخدری که در 

سال جاری کشف شده مرفین و سایر مشتقات است.
سردار مومنی گفت: با وجود افزایش میزان کشفیات 

مواد مخدر در سال جاری، آمار شهدای مبارزه با مواد 
مخدر در کشور در سال جاری نسبت به سال گذشته 

بیش از ۸۰ درصد کمتر شده است.
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور اضافه کرد: ۷۵ 
درصد از کشفیات مواد مخدر در سال جاری مربوط به 

پنج استان با محوریت مرزهای شرقی بوده است.

طرح های پیشگیرانه اولویت ستاد
سردار مومنی برنامه ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور را 
در دوره جدید  در کنار اجرای طرح های مقابله، درمان، 

اجرای طرح های پیشگیرانه و اجتماعی کردن مبازه با 
این مواد افیونی در سطح کشور اعلام کرد.

وی گفت : در این راستا طرح یاری گران مبارزه با 
مواد مخدر با همکاری وزارتخانه های مختلف از جمله 
آموزش و پرورش در دست انجام است و رویکرد این 
برنامه نیز بهره گیری از ظرفیت های فرهنگی، مذهبی 
و دینی در امر آگاه سازی  جامعه نسبت به تهدیدات 

مواد مخدر است.
او افزود: براساس طرح های پژوهشی حدود ۳۰ درصد 
از جوانانی که مبتلا  به اعتیاد و مصرف موادمخدر 
شدند، این مواد را یک تا دو بار تجربه کردند و پس از 

آن در دام اعتیاد گرفتار شدند.
به گفته وی همچنین ۳۰ درصد از این معتادان جوان 

نیز به دلیل عدم قدرت نه گفتن معتاد شدند.
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر اظهارداشت : با 
اجرای طرح یاری گران به دنبال حساس تر کردن 
جامعه نسبت به تهدیدات مواد مخدر به خصوص 
های  تمام ظرفیت  از  باید  و  نسل جوان هستیم 
برنامه  این  اجرای  در  مذهبی  و  فرهنگی  موجود 

کمک گرفته شود.
با مواد  امر مبارزه  این که مردم در  به  با اشاره  وی 
مخدر حاکمیت را مقصر می دانند اضافه کرد : اگرچه 
حاکمیت باید تمام توان خود را برای جلوگیری از توزیع 
مواد مخدر در سطح کشور به کار گیرد، ولی مردم و 
خانواده ها و نهادهای فرهنگی نیز باید  وارد گود میدان 

مبارزه با این مواد افیونی شوند.
براساس آمار رسمی مازندران حدود ۶۰ هزار معتاد 
دارد که بیش از ۵۴ هزار نفر از این معتادان در بیش از 

۵۴۰ مرکز ترک اعتیاد در حال درمان هستند.

از البرز چه خبر؟

پرداخت ۲۴۰ میلیارد تومان تسهیلات روستایی در البرز

بازداشت تعدادی از اعضای شبکه فساد دارویی استان البرز

»دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر کشور« تاکید کرد:

1/6میلیوننفرمصرفکنندهتفننیموادمخدر!
»مازندران«، پاک تر از سایر استان ها
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شهری

بهره برداری از پکیج های تصفیه 
فاضلاب در پارک شهید چمران کرج

با  ۷0 چشمه سرویس بهداشتی پارک شهید چمران 
استفاده از ۷ پکیج تصفیه فاضلاب سرویس بهداشتی 

وارد مدار تصفیه و تولید پسابِ استاندارد شده است.

با اشاره به  به گزارش دنیای هوادار، پیمان بضاعتی پور 
بهره برداری از پکیج های تصفیه فاضلاب در پارک شهید 
چمران گفت: با توجه به کمبود منابع آب، این سازمان طی 
سال های اخیر مجموعه ای از فعالیت های ستادی و عملیاتی 
را در بخش کاهش سرانه مصرف آب در فضای سبز شهر 

کرج به انجام رسانده است.
وی ادامه داد: این پکیج ها به گونه ای طراحی شده که 
پسابِ آنها قابلیت رسیدن به استانداردهای سازمان حفاظت 

از محیط زیست را داراست.
این مسئول با بیان اینکه پکیج تصفیه فاضلاب بهداشتی در 
واقع یک تصفیه خانه کامل با تمام واحدهای فرآیندی در 
ابعاد کوچک است، افزود: یکی از مزایای این پکیج ها اشغال 

فضای کم، راندمان بالا و قیمت مقرون به صرفه است.
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج در ادامه با اشاره به اینکه پارک های مهر، کوهرج و 
همگام نیز مجهز به این نوع پکیج شده است، یادآور شد: راه 
اندازی چهارمین ایستگاه پکیج های تصفیه فاضلاب سرویس 
بهداشتی در پارک شهید چمران کرج با توجه به نزدیکی این 
محل به رودخانه کرج و امکان آلودگی منابع تامین آب شرب 

شهروندان، از اهمیت بیشتری برخوردار است.
گفتنی است ۷۰ چشمه سرویس بهداشتی پارک شهید 
سرویس  فاضلاب  تصفیه  پکیج  از ۷  استفاده  با  چمران 
بهداشتی وارد مدار تصفیه و تولید پسابِ استاندارد شده است.

تشدید آلودگی هوا با پسماندسوزی
معاون اداره حفاظت محیط زیست شهر تهران با اشاره 
به اینکه پسماندسوزی می تواند هم در خاک و هم درهوا 
آلودگی ایجاد کند، گفت: پسماندسوزی آلودگی هوا را 

تشدید می کند.

هنگام  افزود:  دل زنده  سیامک  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
آلودگی هوای تهران که بسیارهم خطرناک است و با پدیده 
»وارونگی هوا« مواجه هستیم، پسماندسوزی آلودگی هوا 
را تشدید می کند. در واقع یکی از علل اصلی آلودگی هوا 
می تواند پسماندسوزی در اراضی ملی ، بلاصاحب نامحصور 

و کارگاه های کوچک باشد.
وی درباره گازها و آلاینده هایی که از سوزاندن پسماندها در 
پایتخت تولید می شود توضیح داد: گازهای بسیار خطرناکی 
به نام های» دی اکسین« و »فوران« از سوزاندن پسماندهای 

پلاستیکی متصاعد می شود.
دل زنده اظهارکرد: در مناطق جنوبی تهران کشت و زرع زیاد 
است و گاهی در این مناطق علاوه برلاستیک و پلاستیک 
باقیمانده محصولات کشاورزی مانند کاه و کلش را نیز 
می سوزانند. در نتیجه آلاینده هایی نظیر»هیدروکربن ها«، 
»دی اکسید  نیتروژن«،  »دی اکسید  »مونوکسیدکربن«، 
گوگرد« متصاعد و آزادسازی ذرات معلق حاصل از آن ها 

موجب آلودگی هوا و شیوع بیماری های جدید می شود.
معاون اداره حفاظت محیط زیست شهر تهران با تاکید بر 
اینکه شهرداری، بخشداری و سازمان حفاظت محیط زیست 
باید به صورت یک تیم با این پدیده برخورد کنند،اظهارکرد: 
با این حال به دلیل هویت و مکان نامشخص افرادی که 
مرتکب پسماندسوزی می شوند، معوولا نمی توان اقدامات 

لازم را برای برخورد با آنان  انجام داد.

اکبر سلیم نژاد رئیس شورا با همراهی مهدی 
حاجی قاسمی رئیس کمیسیون حمل و نقل 
و ترافیک و عباس زارع رئیس کمیسیون 
صبح  کرج  شهر  اسلامی  شورای  تلفیق 
پروژه  اجرای  محل  در  آذر  چهارشنبه ۲۷ 
ساماندهی تپه مرادآب حضور یافتند و ضمن 
شنیدن گزارش پیمانکار و مشاورین طرح 
در جریان جزئیات امور، پیشرفت فیزیکی 

پروژه و موانع پیش روی آن قرار گرفتند.

به گزارش دنیای هوادار، پروژه ساماندهی تپه 
مرادآب و اجرای طرح فضای سبز و فضاهای 
اراضی ۷۲ هکتاری  در  تفریحی  و  گردشگری 
کنونی  دوره  راهبردی  های  سیاست  از  یکی 
مدیریت شهری به شمار می رود که به موازات 
آن رینگ ۳۰ متری اسلام آباد به منظور ایجاد 

تحولات ساختاری در منطقه در حال احداث 
سنواتی  های  بودجه  در  کلانی  مبالغ  و  است 
واقع در  ریزدانه  املاک  تملک  برای  شهرداری 

طرح تخصیص یافته است.
 اعضای شورای اسلامی شهر کرج در بازدید خود 
با بیان اینکه ساماندهی تپه مرادآب باید در دوره 
کنونی مدیریت شهری تا بخش زیادی به نتیجه 
و  آغاز عملیات کاشت درخت  برسد، خواستار 
فضای سبز در اراضی مذکور شدند و تاکید کردند 
که با تکمیل این طرح، چهره اسلام آباد متحول 
می شود و رونق و آبادانی را در منطقه همسایه 

عظیمیه شاهد خواهیم بود. 
نمایندگان مردم همچنین با اشاره به تملکاتی که 
باید در مسیر احداث رینگ ۳۰ متری اسلام آباد 
صورت پذیرد، گفتند: در این خصوص همکاری 
معتمدین محلات از اهمیت بسزایی برخوردار 

است و آنها در جهت توسعه عمران و آبادانی 
باید  آباد  اسلام  از  زدایی  محرومیت  و  منطقه 
ساکنین را متقاعد به همکاری نمایند و در این 
زمینه بودجه های لازم نیز از قبل پیش بینی 

شده است. 
ادامه اعضای شورای اسلامی شهر کرج در  در 
اراضی اجرای طرح حضور یافتند و از تپه مرادآب 
به عنوان بهشت گردشگری شهر یاد کردند که 
احداث  و  سبز  فضای  عملیات  اجرای  از  پس 
فضاهای خدماتی و گردشگری و تفریحی، چهره 
ای متفاوت به خود می گیرد و به رشد ارزش 
منطقه ای املاک نیز کمک شایانی می کند. 
آنها از مدیریت منطقه یک شهرداری کرج تقاضا 
کردند که از تمام ظرفیت ها برای تکمیل این 
طرح بهره مند شود و مانع از توقف کار حتی برای 

زمان کوتاه گردد.

افزایش آلودگی هوای تهران در پاییز هر سال 
منجر به تعطیلی مدام مدارس استان می شود. 
و  دانش آموزان  تحصیلی  افت  موضوع  این 
بی انگیزگی آنها نسبت به تحصیل را به دنبال 
دارد. در حالی که مقصر آلودگی هوا کسان 

دیگری هستند نه دانش آموزان.

از همشهری  به نقل  به گزارش دنیای هوادار 
آنلاین، به دنبال پیش بینی سازمان هواشناسی 
کشور مبنی بر اینکه آلودگی هوای استان تهران 
ادامه خواهد داشت،  تا سه شنبه هفته جاری 
کمیته اضطرار آلودگی هوا تشکیل و تصمیم بر 
این شد که مدارس مناطقی از شهر و استان دو 

روز پیاپی )۳۰ آذر و یکم دی( تعطیل شوند.
تقاص  حالی  در  معلمان  و  دانش آموزان  اما 
آلودگی هوا را با عقب ماندن از درس و تحصیل و 
مبتلا شدن به استرس و اضطراب  پس می دهند 
که در این آلودگی مقصر نیستند و مقصران 

اصلی همچنان به فعالیت خود ادامه می دهند.
کارخانه های  متهمان،  و  این مقصران  از  یکی 
خودروسازی و موتورسیکلت سازی هستند که به 
گفته مسئولان وزارت بهداشت و سازمان محیط 

زیست، هم قوانین را دور می زنند و هم برای 
تولید خودرو به استفاده از تکنولوژی روز تن 
نمی دهند و خودروها را با کیفیت پایین تحویل 

مشتریان می دهند.

قانون هوای پاک باید اجرا شود
اقلیم مرکز  تغییر  و  رئیس گروه سلامت هوا 
سلامت محیط و کار وزارت بهداشت در این 
زمینه می گوید: موتورسیکلت ها، وسایل نقلیه 
منابع آلاینده  و کامیون ها مهم ترین  شخصی 
تهران هستند و لازم است که قانون هوای پاک 

از سوی خودروسازان هم رعایت شود.
تاثیر  میزان  درباره  شاهسونی  عباس  دکتر 
تعطیلی مدارس در کاهش آلودگی هوا اظهار 
ابتدایی فقط ۳۰  تعطیلی مدارس  با  می کند: 
درصد از بار ترافیکی شهر کاهش پیدا می کند 
و زمانی که همه مقاطع تعطیل می شوند، این 

عدد افزایش می یابد.
و  زوج  طرح  اجرای  همچنین  می افزاید:  وی 
فرد حدود ۵۰ درصد از بار ترافیکی را کاهش 
را  ترددها  فقط  تعطیلی ها  بنابراین  می دهد. 

کاهش می دهد نه آلودگی هوا را.
و  پاک  هوای  قانون  باید  می گوید:  شاهسونی 
آیین نامه های آن که مصوب شده اند، اجرا شوند. 
وضعیت  می توان  آن ها  درست  اجرای  با  تنها 
حال  عین  در  بخشید.  بهبود  را  هوا  آلودگی 
خودروسازها باید کیفیت خوردروها را از نظر 

مکانیزم حذف آلاینده ها را بهبود دهند.
این مسئول ادامه می دهد: موتورسیکلت سازها 
هم به جای اینکه هر روز به دنبال لابی باشند و 
بخواهند قانون هوای پاک را دور بزنند، اگر قانون 
را اجرا کنند، مشکل حل می شود. متاسفانه هم 
خودروسازها و هم موتورسیکلت سازها دائما به 

دنبال دور زدن قانون هوای پاک هستند.
او تاکید می کند: اگر ماده ۸ قانون هوای پاک 
مبنی بر اینکه هر گونه تردد خودروهای فرسوده، 
خرید و فروش و بیمه کردن خوردروهای فرسوده 

ممنوع است، اجرا شود، بحث نصب فیلتر دوده 
بر روی کامیون ها و وسایل نقلیه جدی گرفته 
باشیم،  سوخت  کیفیت  بهبود  شاهد  و  شود 

معضل آلودگی هوا در تهران حل می شود.
شاهسونی عنوان می کند: ماده ۱۰ قانون هوای 
پاک می گوید وزارت نیرو سالانه باید ۳۰ درصد 
برق کشور را از انرژی پاک و تجدیدپذیر ایجاد 
کند. باید مشخص شود این قانون که در سال 

۹۶ ابلاغ شد، تا الان چقدر اجرایی شده است.

مقصر اصلی کیست؟
نوشت:  زمینه  این  در  اقتصاد  دنیای  روزنامه 
بحران آلودگی هوا در شرایطی این روزها گریبان 
از  اگرچه  که  گرفته  را  کشور  کلان شهرهای 
خودروهای شخصی به عنوان یکی از مقصران 
آمارهای  حال  این  با  می شود،  یاد  آن  اصلی 
رسمی نشان می دهند که خودروهای سنگین، 
اتوبوس ها و موتورسیکلت های کاربراتوری سهم 

بیشتری در این موضوع دارند.
بر اساس آمارهای موجود، آنچه در حال حاضر 
به عنوان آلودگی هوا از آن یاد می شود، بیشتر 
ذرات معلق هستند. ذراتی که ۷۰ درصدشان 
از طریق خودروها ایجاد می شود. در این بین 
درصد   ۱/۴ تنها  شخصی  سواری  خودروهای 
سهم دارند و این در شرایطی است که تقصیر 
اصلی بر گردن خودروهای سنگین با سهم ۴/ 
۲۲ درصدی است. این خودروها آلودگی بسیار 
زیادی را به وجود می آورند. به خصوص اینکه 
بخش قابل توجهی از آنها فرسوده اند و طبعا 

چند برابر آلودگی ایجاد می کنند.
اتوبوس های بخش خصوصی نیز ۱۸/۲ درصد 
در آلودگی هوا سهم دارند و اتوبوس های عمومی 
هوای  شدن  تار  در  درصد   ۱۲/۶ هم  شهری 
دارند.  نقش  پایتخت  به خصوص  کلان شهرها 
با سهمی ۱۰/۵ درصدی،  نیز  موتورسیکلت ها 
مینی بوس ها با سهم ۴/۲ درصدی و تاکسی ها با 
سهم یک درصدی، در آلوده شدن هوا نقش دارند.

در بازدید اعضای شورای شهر کرج مطرح شد؛

پیگیریجدیساماندهیتپهمرادآبدردستورکار

خودروهای کیفیت پایین؛ بلای جان هوای تهران 

اخبار
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5 هنری

مهدی تیموری

 اواخر دهه هشتاد بود که ظرفیت عظیمی 
به نام »شبکه نمایش خانگی« شناسایی 
شد. یک مدیوم تازه که بسیار تاثیر گرفته 
از شبکه های خارجی معتبر دنیا مانند 
»HBO« و... بود. با این تفاوت بزرگ که 
شبکه های پولی آمریکا تمام هزینه ای که 
مخاطب پرداخت می کند بابت خریداری 
اینگونه  اکانت استفاده از شبکه است و 
نیست که برای هر سریال مخاطب مجبور 
باشد مبلغ جداگانه ای پرداخت کند. به هر 
روی تصمیم تاثیرگذاری در آن زمان اتخاذ 
شد که بخشی از تولیدات صدا و سیما در 
خانگی  نمایش  شبکه  به  سریال  قالب 
منتقل شود تا مردم برای تماشای آن ها 
به طور مستقیم »هزینه« پرداخت کنند و 
روی تلویزیون های خودشان تماشا کنند.

اتفاقی که اولین موفقیت اش با سریال 
تولیدات  کلی  طور  به  و  تلخ«  »قهوه 
»مهران مدیری« و سریال »قلب یخی« 
با  بعد ها  و  در آن سال ها کلید خورد 
این  و  »شهرزاد«  همچون  هایی  سریال 
این  تا  کرد  پیدا  ادامه  »هیولا«  اواخر 
بلکه  بیفتد  جا  تنها  نه  جدید  پلتفورم 
خودش را دارای ظرفیت هایی نشان بدهد 
که بعضا تلویزیون هم آن ها را دارا نیست. 
ظرفیت هایی که باعث شد تعداد زیادی 
از هنرمندان به جای فعالیت در »صدا و 
سیما«، به فعالیت در شبکه نمایش خانگی 
بپردازند و اتفاقا به این مساله هم افتخار 
کنند که جزوی از صدا و سیما نیستند 

و دارند در این مدیوم فعالیت می کنند.

علت این کوچ دست جمعی چیست؟
»صدا و سیما« و »شبکه نمایش خانگی« 
از  چه  یکدیگرند؛  از  متفاوت  جهان  دو 
لحاظ فکری عقیدتی، چه از لحاظ جهت 
دهی، چه از لحاظ مدیریت و... صدا و سیما 
مدیومی است که به طور مستقیم با بیش از 
۸۰ میلیون مخاطب درگیر می شود )البته 
می تواند بشود و این به آن معنا نیست که 
۱۰۰ درصد جمعیتِ کشور مخاطب صدا و 
سیماست!( از این رو حساسیت و نظارت 
بسیار شدید و البته اجتناب ناپذیری در 
تولیدات مربوط به این مجموعه وجود دارد. 
با وجود تمام اعتراضاتی که به فعالیت های 
صدا و سیما می شود اما به هر حال صدا و 
سیما نهادی است که نظارتِ بالایی روی آن 

وجود دارد  و قاعدتا رعایت خیلی مسائل 
در آن واجب است. یکی از دلایل فاصله 
گرفتن برخی ستارگان سابق تلویزیون از 
این مدیوم، به خاطر همین نظارت های 
حداکثری است که وجود دارد و عملا دست 
چندان بازی برای برنامه سازان وجود ندارد.

در  زیادی  حد  تا  شرایط  این  برعکس 
شود.  می  دیده  خانگی  نمایش  شبکه 
فرزند  نوعی  به  خانگی  نمایش  شبکه 
تازه »وزارت ارشاد« است و از طرفی هم 
خونِ »سینما« به حساب می آید. به هر 
حال تمام آثار سینمایی تولید شده، مقصد 
بعدی شان پس از چرخه اکران، دی وی 
دی های نمایش خانگی است. از این رو، 
نمایش خانگی دقیقا همان نظارتی را دارد 
شاید  حتی  و  دارد  وجود  سینما  در  که 
رایج در  نظارت  اما  باشد  برایتان عجیب 
نمایش خانگی در مواردی حتی به مراتب 
کمتر از سینما هم هست؛ از این جهت که 
به هر حال در برخی فیلم های سینمایی 
نمایندگان مجلس و قوه قضاییه و... ورود 
می کنند و فیلم را از پرده پایین می کشند 
اما تاکنون موارد چندانی در حذف سریال 
های نمایش خانگی به چشم نخورده است!

»نظارت«،  بحث  در  تفاوت  بر  علاوه 
چرخ تولید شبکه نمایش خانگی اساسا 
تولید  دست  و  گردد  می  »اسپانسر«  با 
فرسنگ  اسپانسر  جذب  برای  کنندگان 
ها باز تر از تلویزیون است؛ چرا که عملا 
در  اسپانسر  اداری جذب  بوروکراسی  آن 
تلویزیون در نمایش خانگی وجود ندارد و 
سرمایه گذاران راحت تر جذب می شوند 
و به طبع راحت تر هم محصولات شان را 
تبلیغ می کنند. نیاز به مثال ندارد و اگر 
کمی مرور کنید سریال هایی که در نمایش 
خانگی دیدید را متوجه حجم تبلیغات رایج 
در این سریال ها می شوید )در برخی موارد 
حتی قرعه کشی جوایز آن محصولات را 

هم ستارگان سریال انجام می دادند(
از این رو هم پای نظارت حداقلی در میان 
است که باعث شده هم برنامه سازان و هم 
بازیگران با آزادی عمل بیشتری در نمایش 
خانگی فعالیت کنند، و هم بحث مالی در 
میان است که باعث شده عطای حضور در 
تلویزیون را به لقایش ببخشند. این وسط 
خب برخی اختلاف نظرهای سیاسی هم 
مطرح است که باعث شده در این سال 
ها هنرمندان از صدا و سیما فاصله بگیرند 
نمایش  همین  همچون  هایی  مدیوم  و 
خانگی و البته شبکه های اینترنتی روی 
بیاورند. از طرفی در سال های اخیر و با 
این  اینترنتی،  های  شبکه  همین  ورود 
مساله ثابت شد که مخاطب این شبکه 
های موازی با صدا و سیما در حال رشد 
تصاعدی است و سودآوری بسیار خوبی 

برای تولید کنندگانش داشته است.

ولی افتاد مشکل ها!
تا سال ها آقایان هرجا می نشستند از 
محدودیت فعالیت در تلویزیون ناله می 
از  کردند و می گفتند وقتی نمی شود 
روابط رایج میان دختر پسرها در تلویزیون 
گفت عملا دست نویسندگان برای نوشتن 
بسیاری از کشمکش ها بسته می شود و 
اینگونه است که کیفیت سریال های ما 
در نویسندگی پایین است و حرف های 
این چنینی. حرفشان غیر منطقی هم نبود 
اما حالا که مدیومی مانند نمایش خانگی 
پیدا شده و دست نویسندگان »باز« تر 
از  نویسنده  آقایان  شده است، چرا پس 
این  باید  چرا  اند؟  افتاده  بوم  طرف  آن 
همه سریال »شبه ترکی« و دوزاری )!( در 
نمایش خانگی وجود داشته باشد )بدون 
داری؟(  بست  و  چفت  قصه  گونه  هیچ 
مگر مشکل عدم جذابیت تلویزیون فقط 
به دلیل عدم نمایش روابط های نامشروع 
و یا عدمِ تصویر کشیدنِ ماشین ها و خانه 

های لوکس بود؟!
مساله اینجاست که وقتی این همه پول 
بی زبان به مدیومی مانند شبکه نمایش 
خانگی تزریق می شود، چرا از این پول به 
جای ساختن سریال های تریلر و هیجانی 
و جنایی و...، تمام این هزینه ها را صرف 
ساختن یک ملودرام عاشقانه می کنیم که 
گویی با آن پول ها فقط ماشین های آن 
چنانی به صحنه آورده شده است؟! چرا باید 
این همه هزینه صرف ساختن قصه سریال 
»مانکن«، »دل«، »ممنوعه«، »کرگردن« و 
یا... شود در حالی که می شد با صحنه ای 
ارزان تر همین قصه را روایت کرد و این 
همه تجملات بیهوده را جلوی دوربین نبرد 
و به جایش چرا آن هزینه های گزاف را 
صرف ساختن یک سریال جنایی و »انفجار 

ماشین« و.... نمی کنیم؟ 
آقایان می گفتند سریال پلیسی  همان 
نمی نویسیم زیرا به خاطر بالا بودن هزینه 
ها نمی توانیم در تلویزیون ماشین آتش 
بزنیم و...، اما امروز کوچ کرده اند به نمایش 
خانگی و از نظر مالی هم تامین شده اند 
اما دارند سریال ترکی می نویسند و می 
سازند. البته ناگفته نماند که انصافا سالی 
یک سریال جنایی در شبکه های اینترنتی 
و نمایش خانگی پیدا می شود اما حجم 
سریال های عاشقانه و شبه ترکی آن قدر 
زیاد است که تمام سریال های دیگر را 
هم به واسطه هیاهو و تبلیغات گسترده 
شان بلعیده اند. همین حالا همزمان دو 
سریال »دل« و »مانکن« تمام بیبلوردهای 
تبلیغاتی فیلیمو و نماوا را در سطح شهر 
تسخیر کرده اند که جفتشان روی الگوی 
سریال های ترکی تولیده شده اند )البته 
ترین  خوشبینانه  در  که  نماند  ناگفته 
حالتش استفراغی از آن سریال ها هستند 
و حتی از نیمچه کیفیت آن سریال های 

درجه هفت هم عاجزند!(
چیز  هر  از  که  کردیم  عادت  ظاهرا 
رایجی در دنیا، دسته چندمش را برای 
هم  دلیلش  کنیم.  انتخاب  الگوبرداری 
فقط »راحت« تر بودن آن دسته چندمی 
هاست! مثلا این همه سریال درجه یک 
می  و  بینیم  می  اروپایی  و  آمریکایی 
که  ایرانی  مخاطب  هر  ذائقه  که  دانیم 
آن ها را تماشا کرده باشد، به آن جنس 
سریال سازی گرایش دارد )مانند درصد 
بالای مخاطبان ایرانی »فرار از زندان« در 
برای  به جایش  اما  سال های گذشته(، 
هم آوردن سر و ته قضیه می رویم و از 
سریال های ترکی الگوبرداری می کنیم و 
فلسفه مان هم این است که شبکه های 
ماهواره ای مخاطب میلیونی داشته است! 
مشخصا ساختن دومی راحت تر است و 

آقایانی که این روزها سریال سازی را به 
استعمار خود در آورده اند بعید می دانم نه 
توانایی اش را داشته باشند و نه بخواهند 
با  بدهند که  به خودشان سختی  کمی 
آمریکایی  سازی  سریال  استانداردهای 

سناریو بنویسند و کارگردانی کنند...

 نگاهِ روز
»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

»ترکیهایسازی«شبکهنمایشخانگی!
تولید این حجم از خزعبلات در این مدت کوتاه بی سابقه است!

ظاهرا عادت کردیم که 
از هر چیز رایجی در 

دنیا، دسته چندمش را 
برای الگوبرداری انتخاب 

کنیم. دلیلش هم فقط 
»راحت« تر بودن آن دسته 

چندمی هاست! مثلا این 
همه سریال درجه یک 

آمریکایی و اروپایی می 
بینیم و می دانیم که ذائقه 

هر مخاطب ایرانی که آن ها 
را تماشا کرده باشد، به 

آن جنس سریال سازی 
گرایش دارد )مانند درصد 

بالای مخاطبان ایرانی »فرار 
از زندان« در سال های 

گذشته(، اما به جایش برای 
هم آوردن سر و ته قضیه 
می رویم و از سریال های 

ترکی الگوبرداری می کنیم 
و فلسفه مان هم این است 
که شبکه های ماهواره ای 

مخاطب  میلیونی
 داشته است! 
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فناوری

رئیس قوه قضائیه: 

هیچمشکلحلنشدنیدرکشوروجودندارد
مرجع رقابت فرانسه روز جمعه شرکت گوگل را 
به دلیل سوء استفاده از موقعیت مسلط در بازار 
آگهی های آنلاین به میزان 1۶۶ میلون دلار جریمه 

کرد.

به گزارش »دنیای هوددار« به نقل از پایگاه خبری 
ساینس دیلی، به گفته مرجع رقابت فرانسه، شرکت 
اساس  بر  آگهی ها  خریداران  با  گوگل،  آمریکایی 
کلیدواژه ها، بدرفتاری کرده است. این مقام مدعی 
 Google است روش های مورد استفاده در پلتفرم

شرکت،  و  بوده  دشوار«  آن  درک  و  »مبهم   Ads
این روش ها را به گونه ای »نابرابر و به دلخواه« مورد 

استفاده قرار می دهد.
این مقام فرانسوی گوگل را به شفاف سازی مقررات 
مربوط  رویه های  و   Google Ads به  مربوط 
تعلیق  از  تا  کرد  ملزم  تعلیق شده  حساب های  به 

»بی رحمانه و غیرموجه« جلوگیری شود.
این اقدام مقامات فرانسوی در ادامه مجموعه ای از 
جریمه ها است که کشورهای اروپایی گوگل را محکوم 
به پرداخت آن کرده اند. این شرکت رقبای معدودی 

در قاره اروپا دارد و با وجود این، در سال های اخیر 
توسط مقامات اتحادیه اروپا به پرداخت جریمه های 
چندین میلیارد دلاری محکوم شده است. همچنین 
مقامات آمریکایی و اروپایی گوگل را تحت فشارهای 

نظارتی شدیدی قرار داده اند.
را  خود  تبلیغاتی  سیاست های  کرد  اعلام  گوگل 
را در  به گونه ای طراحی کرده که مصرف کنندگان 
محافظت  نامربوط«  و  »استثماری  تبلیغات  برابر 
فرانسوی  مقامات  تصمیم  این  به  نسبت  و  کند 

تجدیدنظرخواهی می کند.

بازار معاونت علمی و  با حمایت شبکه ملی فن 
فناوری ریاست جمهوری، در جهت توسعه صادرات 
محصولات دانش بنیان و فناورانه ایرانی، در بهمن 
ماه امسال نشستی با حضور سرمایه گذارانی از 11 

کشور دنیا در تهران برگزار می شود.

پایگاه  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
ریاست  فناوری  و  علمی  معاونت  اطلاع رسانی 
»نشست  نام  با  که  نشست  این  در  جمهوری، 
نامگذاری   »  TIM۲۰۲۰ فناوری  سرمایه گذاری 
شده است، سرمایه گذارانی از ۱۱ کشور دنیا حضور 

خواهند یافت. این سرمایه گذاران از دو رده »سرمایه 
گذاران فرشته« و »صندوق های سرمایه گذاری 
جسورانه« خواهند بود و طرح ها و پروژه های مبتنی 
بر فناوری ایرانی را برای سرمایه گذاری احتمالی 
کم  فرصت های  داد.  خواهند  قرار  ارزیابی  مورد 
نظیری مانند نیروی انسانی فراوان و اقتصادی در 
کنار محصولات دانش بنیان ارزان، سرمایه گذاران 
خارجی را با وجود تحریم های یکجانبه، علاقه مند 
کرده است که زیست بوم دانش بنیان ایرانی را مورد 

توجه قرار دهند.
در این رویداد سرمایه گذاری، همچنین فرصت های 

سرمایه گذاری موجود در دیگر کشورها نیز با شرکت 
کنندگان به اشتراک گذاشته می شود.

حوزه های  در  نشست  این  در  حاضر  سرمایه گذاران 
مختلفی مانند فینتک، سلامت، گردشگری، بازی های 
و  پیشنهادی  طرح های  غذایی  صنایع  و  رایانه ای 

فرصت های موجود را مورد بررسی قرار خواهند داد.
برگزاری  به  رویداد می توان  این  برنامه های  دیگر  از 
پنل های تخصصی، کارگاه آموزشی و ارائه فرصت های 

سرمایه گذاری بین المللی اشاره کرد.
دومین نشست سرمایه گذاری فناوری ۱۵ و ۱۶ بهمن 

ماه امسال برگزار می شود.

رئیس مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد در تهران 
با بیان اینکه تغییرات آب و هوایی تهدید زیست 
محیطی محسوب می شود گفت: سازمان ملل مقابله 

با تغییرات آب و هوا را مورد توجه قرار داده است.
 

»ماریا  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
دوتسنکو« روز گذشته در همایش تخصصی درباره 
حفاظت از محیط زیست در دفتر انجمن توسعه و 
آبادانی شهرستان مهدیشهر استان سمنان افزود: تغییر 

آب و هوایی بر زندگی ۳۵۰ میلیون انسان در سال تاثیر 
می گذارد و زندگی افراد را از حالت عادی خارج می کند 
که این آمار نشان دهنده اهمیت توجه به تغییرات آب 

و هوایی است.
حل  برای  مهم  مقوله  زمان  اینکه  بیان  با  وی 
داد:  ادامه  است،  هوایی  و  آب  تغییرات  مساله 
سازمان ملل متحد راهکار حل مساله تغییرات 
آب و هوایی را می داند، اما برای حل این مساله 

نیازمند همراهی است.

به گفته دوتسنکو پنج سال پیش دریاچه ارومیه روبه 
خشکی بود اما امروز به کمک ایران و سازمان ملل 
متحد این دریاچه بازسازی و ۴۰ درصد آب به مزارع 

کشور بازگردانده شده است.
وی خاطرنشان کرد: سازمان ملل متحد در زمینه های 
با  مبارزه  سلامتی،  و  بهداشت  اقتصادی،  مختلف 
مواد مخدر و حفاظت از محیط زیست با دولت ایران 

همکاری می کند.
رئیس مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد در تهران 

یادآور شد: سازمان ملل از دولت ایران و به خصوص 
مردم آن در این زمان خاص برای کاهش تاثیر رکود 
اقتصادی بر روی اقشار آسیب پذیر حمایت می کند تا 

اطمینان حاصل شود کسی نادیده انگاشته نشود.
رئیس مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد در تهران به 
منظور حضور در همایش تخصصی درباره حفاظت از 
محیط زیست و آیین گشایش نمایشگاه عکس و اسناد 
تاریخی همکاری ایران و سازمان ملل متحد به استان 

سمنان سفر کرده است.

»امیر عبدوس« شبِ گذشته در همایش تخصصی 
درباره حفاظت از محیط زیست در دفتر انجمن 
»ماریا  حضور  با  مهدیشهر  آبادانی  و  توسعه 
دوتسنکو« رئیس مرکز اطلاعات سازمان ملل متحد 
در ایران، افزود: آرزو نام تنها یوزپلنگ ماده ای است 
که هنوز امید به زادآوری و وتکثیر نسلش در شرایط 

اسارت وجود دارد.
 

وی ادامه داد: امروزه هر کشور یک گونه را به عنوان 
شاخص تنوع زیستی خود به جهان معرفی کرده  
است به عنوان مثال پاندای سفید از سوی چین، 

یا  از سوی روسیه، قوچ مارکوپولو  پلنگ قفقازی 
به جهان معرفی شده  از سوی مغولستان  ترگال 
بعنوان  را  آسیایی  یوزپلنگ  نیز  ایرانیان  و  است 
نماد تنوع زیستی خود معرفی کرده اند که حفظ 
این گونه در خطر انقراض کشور نیازمند توجه و 

حمایت است.
وی با بیان اینکه تخمین جمعیت باقیمانده یوزپلنگ 
آسیایی غیر ممکن است، بیان کرد: مهم ترین عامل 
تهدیدکننده جمعیت این گونه ارزشمند شیوه سنتی 
دامداری مبتنی بر کوچ روی همراه با سگ های گله 
این گربه سان  به  با حمله دسته جمعی  است که 

جانشان را تهدید می کند.
مساحتی  با  سمنان  استان  کرد:  تصریح  عبدوس 
بالغ بر ۹ میلیون و پانصد هزار هکتار، یک چهارم 
به  را  خود  های  پهنه  مستعدترین  و  بهترین  از 
مناطق حفاظت شده تحت مدیریت محیط زیست 

اختصاص داده است.
وی خاطرنشان کرد: سه پارک ملی، ۲ پناهگاه حیات 
وحش و سه منطقه حفاظت شده و چهار منطقه شکار 
ممنوع به مساحتی حدود ۲ و نیم میلیون هکتار 
تحت مدیریت اداره کل حفاظت محیط زیست استان 

سمنان است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان سمنان گفت: ۲ 
منطقه توران و کویر در فهرست ذخیره گاه های زیست 

کره در یونسکو به ثبت رسیده است .
محور  مشارکت  طرح  درباره  تخصصی  نشست  در 
دشت چلیم، ترویج شیوه نوین دامداری برای کاهش 
فشار بر مراتع ، در راستای حفاظت از گونه در حال 
انقراض یوزپلنگ ایرانی با حضور منوچهر فخری معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری سمنان، احمد همتی 
نماینده مردم سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس 
شورای اسلامی و جمعی از مسئولان بحث و تبادل 

نظر شد.

خبر روز
در فرانسه؛

»گوگل«166میلیوندلارجریمهشد!

با حمایت معاونت علمی و فناری ریاست جمهوری؛

سفرِ سرمایه گذاران حوزه فناوری از ۱۱ کشور به تهران 

رییس مرکز اطلاعات سازمان ملل در تهران:

مقابله با تغییرات آب و هوایی مورد توجه سازمان ملل است

طرح تکثیر یوزپلنگ آسیایی دنبال می شود

محیط زیست
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7 ورزشی

رئیس قوه قضائیه: 

هیچمشکلحلنشدنیدرکشوروجودندارد

محمدحسین سیفی

 احتمالا بارها از آن هایی که از فوتبال نفرت دارند این 
جمله را شنیده اید که »این همه حرص می خوری، 
چی به تو می رسد؟« یا این جمله که »فوتبال عجب 
ورزش بیهوده ای است؛ بیست و دو نفر دنبال یک 
توپ می دوند تا آن را به دروازه برسند«! این جملات 
متعلق به امروز و دیروز نیست و احتمالا از روز تولد 
فوتبال که به بیش از ۱۲۰ سال پیش باز می گردد 
وجود داشته و تا زمانی هم که این ورزش در بورس 
باشد، از زبان مردم خارج از فوتبال شنیده خواهد شد. 
اما واقعا جادوی فوتبال چیست که هرکسی در آن حل 
می شود دیگر نمی تواند خودش را خارج از دنیای 

فوتبال تصور کند؟
در طول تاریخ، فوتبال به واسطه ارتباط همه جانبه 
ای که با مخاطبانش در تمام دنیا برقرار می کند، با 
وجود اینکه همه می گویند یک »ورزش« است اما 
خود عاشقان فوتبال هم به خوبی می دانند که فوتبال 
برایشان چیزی فراتر از یک ورزش است. وگرنه اگر 
یک ورزش بود، چرا باید یک نفر بابت بدشانسی و 
زدن گل به خودی در کلمبیا کشته شود؟ یا چرا باید 
هواداری بر اثر باخت تیمش سکته کند؟ یا چرا باید 
یک نفر ۱۸۰ کیلومتر را در انگلستان سفر کند تا به 
دوست نیوکاسلی اش به خاطر شکست تیمش بخندد 
و به خانه بازگردد؟ یا ماجرای عجیب »کلوپ فلایش« 
در آلمان شرقی که چرا باید به خاطر سفرهایش به 
غرب اروپا و تماشای مسابقات تیم های غربی مظنون 
شناخته می شد و مورد محاکمه قرار می گرفت؟ و از 
همه این ها شاید مهم تر و امروزی تر، چرا سال ها 
است در دقایق ۱۴ و ۱۷ مسابقاتی که در استادیوم 

نیوکمپ برگزار می شود، باید پرچم های استقلال 
طلبی کاتالونیا به اهتزاز در بیاید؟ و خیلی مثال های 
دیگر که می توانیم بر شمریم و به یک سوال برسیم؛ 

»آیا واقعا فوتبال تنها یک ورزش است؟«
ظرفیتی که فوتبال از خودش برای به کرسی نشاندن 
جنبش های سیاسی و اجتماعی در تمام این سال ها 
نشان داده باعث شده تا خیلی مسائل و عقده های گیر 
کرده در گلوی مخاطبان این ورزش، به واسطه یک 
دورهمی ساده شکل گرفته در استادیوم های فوتبال 
خالی شود و دیگر سر دل ها باقی نماند. زخم های سر 
باز کرده ای که با هر فریاد »حمله حمله« تماشاگران 
در استادیوم ها بر سر تیم خودی برای دقایقی التیام 
پیدا می کند و دل هایی که هر بار با فحاشی به تیم 
های حکومتی »خنک« می شوند. هیچ کدام از این ها 
در جایی جز استادیوم نه »قانونی« است و نه امکانپذیر. 
پس تماشاگران با خودشان می گویند چرا به استادیوم 
نرویم و از این فرصت پیش آمده برای فریاد خواسته 
هایمان استفاده نکنیم؟ همین چهارشنبه و در جریان 
الکلاسیکوی اسپانیا، هرکس که بیرون استادیوم فریاد 
استقلال طلبی سر می داد، با جواب تلخِ گاز اشک 
آور مواجه می شد حال آن که داخل استادیوم همه 
هم  کاتالونیا  مردم  که  کاری  بود.  امان  در  جانشان 
سال ها است انجام می دهند و جواب شکسته شدن 
در  را  رفراندوم  جهت  در  رای«شان  های  »صندوق 
استادیوم نیوکمپ و در دقایق ۱۴ و ۱۷ فریاد می زنند. 
صدایی که اصلا هم آرام نیست و بلندایش مدت ها 

است گوشه گوشه اسپانیا را به لرزه درآورده.
اساسا یکی از دلایلی که چنین ظرفیتی به فوتبال 
تزریق شده ، استفاده نا به هنجاری است که حکومت 
ها از این ورزش می کنند و باعث دامن زده شدن به 
این ظرفیت اجتماعی قوی هستند. از زمان »ژانرال 
فرانکو« و علاقه شدیدش به »رئال مادرید« بگیرید و 
جلو بیایید تا زمانی که شوروی هنوز وجود خارجی 
عنوان  تحت  امروز  که  هایی  باشگاه  تمام  و  داشت 
»دینامو« در اروپای شرقی وجود دارند )مثل دینامو 
مسکو و دینامو زاگرب و...( یادآور پلیس مخفی شوروی 

هستند، تا برسیم به جلوتر افتضاحاتی که در فوتبال 
ایتالیا و دخالت مافیا و... به وجود آمد. همگی گواه 
این نکته اساسی هستند که سیاسیون خودشان می 
خواهند از ظرفیت فوتبال به نفع خودشان استفاده 
که  باعث می شوند  ناخواسته  یا  اما خواسته  کنند 
مخالفانشان هم در پایگاه های مردمی و در تیم های 
رقیب علیه آن ها شورش کنند و حداقل مکان های 
عمومی مهمی مانند »استادیوم« ها را برای حکومت 
ها ناامن بسازند. مساله ای که بهترین مثالش احتمالا 
ترس چند سال پیش رئیس جمهور برزیل برای حضور 

در استادیوم های این کشور باشد!

و هواداران، استراماچونی را بازگرداندند
بدون اغراق باید اعتراف کنیم که امروز فوتبال ایران هم 
درگیر چنین وضعیت مشابهی است و فوتبال جایگاه و 
پایگاه مهمی حداقل برای هواداران استقلال شده که با 
حضور در استادیوم ها هر چه دلشان می خواهد علیه 
وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال و تیم به اصطلاح 
خودشان حکومتی ایران می گویند. حال اگر خواسته 
برآورده نشده ای هم داشته باشند که این آتش شعله 
اش دو برابر بیشتر می شود و هیچکس جلودارش 
نخواهد بود و تا زمانی که آن خواسته برآورده نشود، 
هیچ مسئولی در استادیوم جان و ناموسش در امان 
نیست! اتفاقی که همین چند هفته اخیر هم شاهدش 
بودیم. هنوز یادمان نمی رود در روزهایی که بنزین 
گران شده بود، چندین بازیِ فوتبال کشور لغو شد 
و علتش تنها جلوگیری از تجمعات مردمی بود؛ چرا 
که قطعا وزارت ورزش به خوبی از ظرفیت این رشته 

ورزشی در میان جامعه آگاهی داشت.
اصلا بیراه نیست اگر بگوییم که »آندره آ استراماچونی« 
را قبل از هرکس، این هواداران استقلال بودند که به 
ترک  اول  روزهای  بیاید  یادتان  بازگرداندند.  ایران 
ایران توسط استراماچونی را که هواداران استقلال به 
ساختمان باشگاه استقلال حمله کردند و با شکستن 
تمام شیشه ها، کارکنان باشگاه را به کل بیرون کردند 
و »امیرحسین فتحی« که به نظرشان دست نشانده 

وزیر ورزش بود را وادار به استعفا کردند. حال فکر می 
کنید همه این حرکت ها برای چه بود؟ چرا باید نهادی 
مانند وزارت امور خارجه برای حل مساله استراماچونی 
پایش به این مساله باز شود و معاون وزیر بیانیه بدهد؟ 
آیا جز این است که دولت هم از ظرفیت بالقوه ای که 
این ورزش در اختیار مخالفانش می گذارد، آگاه است؟ 
این فحاشی هایی که علیه وزیر ورزش در استادیوم 
فوتبال می شود، همه اش به خاطر چیست؟ همه این 
ها به خاطر این است که هواداران استقلال دوست 
دارند تیم شان برنده و موفق شود. از نظر مالی موفقیت 
استقلال هیچ عایدی برای هوادارانشان ندارد اما از نظر 
عاطفی ماجرا تفاوت دارد و هواداران، استقلال را جزئی 
از زندگی خودشان می دانند. از این رو تکرار این نکته 

واجب است که »فوتبال فراتر از یک ورزش است.«
حالا استراماچونی بازگشته و احتمالا مدیریت استقلال 
بدانید  یقین  اما  کرد.  خواهد  فراوانی  تغییرات  هم 
هرگونه عدم نتیجه گیری باشگاه استقلال می تواند 
تبدیل به فاجعه ای تازه و بالقوه برای وزارت ورزش 
شود. شاید برای مدتی در استادیوم ها کمتر شاهد 
فحاشی هواداران استقلال باشیم اما تمام این ها یک 
انرژی خاموش ذخیره شده برای روزهایی است که 
دوباره همه ناکامی هایشان را از چشم وزیر ببینند 
و بخواهند او را در تک تک استادیوم ها بازخواست 
کنند. چرا که سال ها است درست یا غلط هواداران 
استقلال فکر می کنند پرسپولیس تیم مورد حمایت 
دولت است و دولت از قصد تلاش می کند که استقلال 

را تضعیف کند.
هرچقدر دولت با فعالیت هایش به این تصور استقلالی 
ها دامن بزند، تا حد زیادی خودش را وارد فضایی شبیه 
به استادیوم های شوروری قبل از فروپاشی کرده و 
دیگر باید منتظر این باشیم که در تمام شهرستان ها به 
بهانه برتری های پرسپولیس، علیه دولت شورش کنند 
و همه چیز را زیر سر وزارت ورزش بدانند. اگر دولت 
و وزارش ورزش خلاف این ادعاهای هواداران استقلال 
و سایر تیم ها را در سر دارند، پس چرا یک بار برای 

همیشه نمی آیند این باشگاه ها را خصوصی کنند؟

گزارش ورزشی

 و »هواداران«، استراماچونی را بازگرداندند؛ 

آیافوتبال،تنهایک»ورزش«است؟
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»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

روزنامه
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 n تحریریه:  دکتر مهرداد فرشیدی، مجید سعیدی، جمشید حمیدی، محمدرضا کاظمی، دکتر علی قوامی، محمدحسین سیفی، رضا تواضعی، نسترن کیوان پور و سونیا سهیلی
 n مدیر روابط عمومی: دکتر علی ساجدی                n  طراحی و صفحه آرایی:  احمد شاهوند              n  دبیر سرویس عکس:  میلاد فیروزان               n چاپ و لیتوگرافی: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

www.donyayehavadar.ir

مهلتارسالآثارتا10دیماه98-آثارخودرادرسایتجشنوارهبهآدرس alborzja.ir بارگذاری
ویابهدبیرخانهجشنوارهبهآدرس:کرج،چهارراهکارخانهقند،فرهنگسرایکوثر،سازمانبسیجرسانه

استانالبرزتحویلنمایند.

آثارارسالیحتمابایددربازهزمانیآذرماه97تاآذرماه98بودهودریکیازرسانههایملی،مکتوب
ویامجازیمنتشرشدهباشد.

جهتکسباطلاعاتبیشترباشماره32216580تماسبگیرید.


